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 : الخلاصة

ََ للّرودل   ويوا للةغول )، (Eş anlamlılık)معنوه  يوا للةغول للّدة رول  -لقد شَغَلَ موضوو

ه وًوودي حه -( synonymie)ويووا للةغوول لليدن وو رل  ،(synonymyللإنجة زيروول  بوو    ،للعةمووهَ  يووديمح

وةنت ولاأزللُ مو  للمُوؤمن   بوجوو   ،لغلِ للوًا وللّرنزيل ؛منكدٍ ومؤيدٍ لوجو   يا للةغل للعدب رل

 للّروودل   يووا للةغوول للعدب وول موولا وجووو  لاووّوٍ  يووا  يجهنوون وأووو للروونا ي وو   لنووه أن وون لوو   أنووه 

ه مطةقحه وإنر  مهن م ن ( يا عةم للدلالل Sémantic field)مه عةى طديقل للحقول للدلال رل لنط هيحه نهمح

ويكون للقصد منن ب هن اصهئص للعدب رل وسعّهه وشمولهه لمجموعلٍ ة  دةٍ م  للكةمهت  ،للحديث

ةِ للةغل للعدب رل ومح طهه للولسلا وأو أًدُ أوجونِ ع قديول  ،للّا ندَويُ يا يةَكٍَ ولًدٍ ون  حُ يا مَجد 

ودِِ  ًدي ون عو  للقودلنِ للكوديمِ أن   ا يهل الله نعهلى عنهه يا محكَمِ ةّهبن للعزيز يوا مَعر  :للةغل للرّ

مَِو ُ  )( 192) وَإنِ نُ لَّنَزِيلُ يَبِّ للرعَهلمَِ  َ ) وحُ للْر  عَةوَى  يةَر وِكَ لِّكَُوونَ مِوَ  للرمُنونِيِي َ  (193نزََلَ بنِِ للدُّ

لوِ  َ ( 195) بةَِِ وهنٍ عَدَبوِام مُّ وِ  ٍ ( 194) وَ  وعدل  لةيول) وَإنِ ونُ ليَوِا زُبوُدِ للْر رّ وسوو  . 196/سووية لل

دُ  لهنل للموضوَ م ر نحه أأم جولن ن ل ،أعر ه م  ليل  للعةموه  للقودمه  وللمحود    وذلةدح مولا ، بعضح

و  عةى لل حثذةد بعض ليل  للمدليس للة  .  هن ل للغدب رل للحدي ل م  أجل ن ة طِ مزيدٍ م  للضر

Abstract 

The concept of synonymy (Turkish Eş anlamlılık, English 

synonymy, and French synonymie) – has preoccupied scholars past and 

present: some reject its presence in Arabic, the language of revelation, 

while others support it. I have been a believer in the existence of 

synonymy in Arabic with various degrees, which shows us that there is 

absolutely no complete matching, but something similar to semantic 

fields (Semantic fields) in modern semantics, and is intended to 

demonstrate the characteristics of Arabic and its ability and coverage of a 

large range of words that revolve in one orbit. This is one of the facets of 

the genius of this language, which God Almighty describes in The 

Glorious Qur'an (The Poets Surah, verses 192-196): (Verily this is a 

Revelation from the Lord of the Worlds(192): With it came down the 

spirit of Faith and Truth-(193) To thy heart and mind, that thou mayest 

admonish. (194) In the perspicuous Arabic tongue. (195) Without doubt 

it is (announced) in the mystic Books of former peoples. (196). I will 

present the subject by discussing its most important aspects, some of the 

views of the ancient and modern scholars, with some of the views of 

Western modern schools in order to shed more light on the research.  

http://quran.ksu.edu.sa/tafseer/tabary/sura26-aya192.html
http://quran.ksu.edu.sa/tafseer/tabary/sura26-aya192.html
http://quran.ksu.edu.sa/tafseer/tabary/sura26-aya194.html
http://quran.ksu.edu.sa/tafseer/tabary/sura26-aya194.html
http://quran.ksu.edu.sa/tafseer/tabary/sura26-aya195.html
http://quran.ksu.edu.sa/tafseer/tabary/sura26-aya195.html
http://quran.ksu.edu.sa/tafseer/tabary/sura26-aya196.html
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http://www.islamweb.net/newlibrary/display_book.php?flag=1&bk_no=62&surano=2&ayano=258#docu
http://www.islamweb.net/newlibrary/display_book.php?flag=1&bk_no=62&surano=2&ayano=258#docu
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http://www.islamweb.net/newlibrary/display_book.php?idfrom=6547&idto=6549&bk_no=57&ID=2489#docu
http://www.islamweb.net/newlibrary/display_book.php?idfrom=6547&idto=6549&bk_no=57&ID=2489#docu
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